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P R O T O K Ó Ł Nr 5/2024 
z posiedzenia Komisji Pomocy Społecznej, 

Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady Miejskiej w Śremie 
w dniu 3.12.2024 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Śremie 
 
Przewodnicząca Komisji – Justyna Bąkowska 26 listopada 2024 r. zwołała 

posiedzenie Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska Rady 
Miejskiej w Śremie na 3 grudnia 2024 r. O zwołaniu posiedzenia zostali 
powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy członkowie Komisji oraz zaproszeni 
goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu). 

 
Członkowie Komisji obecni wg listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. Obecnych 4 członków komisji. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Jabłońska Barbara – Naczelnik PEU; 
2. Klaczyński Tomasz – Przewodniczący Rady Miejskiej w Śremie; 
3. Lewandowski Krzysztof – Skarbnik Gminy Śrem; 
4. Ratajczak Sławomir – Zastępca Burmistrza; 
5. Świdurska Maria – Dyrektor CUS w Śremie. 

 
Przewodnicząca Komisji po stwierdzeniu kworum pozwalającego 

na podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 15:30 otworzyła 
posiedzenie, powitała członków Komisji oraz zgromadzonych gości. 

Następnie poinformowała, że 3 grudnia 2024 r. wpłynął wniosek 
Burmistrza o uzupełnienie porządku obrad Komisji o projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie rocznego programu współpracy gminy Śrem z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2025 r. Zapytała, czy są pytania do wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad. 

Radni pytań nie zgłosili. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie uzupełnienia porządku obrad 
o ww. projekt uchwały. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



Wyniki imienne: Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (ZA), 
Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), 
Paulina Szulc (ZA) 
 

Wniosek o uzupełnienie porządku obrad został jednogłośnie przyjęty. 
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad w pkt 3 lit e). 

 
W dalszej kolejności zapytała Radnych o inne propozycje zmian. 
Członkowie Komisji nie zgłosili zmian do porządku posiedzenia. 

 
Porządek obrad: 
1. Przyjęcie protokołu 4/2024 z posiedzenia Komisji 
2. Informacja o liczbie obcokrajowców zatrudnionych w firmach z terenu gminy 
Śrem. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2025 rok; 
b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem; 
c) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 
oraz szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
ich wymiaru, zakresu i sposobu rozliczania; 

d) w sprawie przyjęcia Śremskiego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2025-2027. 

e) zmieniającej uchwałę w sprawie rocznego programu współpracy gminy 
Śrem z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2025 r. 

4. Przyjęcie planu pracy na 2025 rok. 
5. Sprawy bieżące w zakresie działania komisji. 
 
 
Ad 1. Przyjęcie protokołu 4/2024 z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że do protokołu 4/2024 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdziła, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
 



Ad 2. Informacja o liczbie obcokrajowców zatrudnionych w firmach z terenu 
gminy Śrem.  
Informacja została Radnym przekazana wraz z zawiadomieniem o Komisji 
w związku z powyższym Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję. (Informacja 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak poinformował, że informacja zawiera 
dane, które Gmina pozyskała z PUP. Stwierdził, że ciężko uzyskać dokładną 
informację w tej sprawie, ponieważ często firmy zatrudniają pracowników przez 
firmy pośredniczące, które są zarejestrowane nawet w innych województwach. 
 Radna Katarzyna Sarnowska zapytała, czy pracodawcy/przedsiębiorcy 
mają jakikolwiek obowiązek zgłaszania zatrudnienia obcokrajowców. 
 Dyrektor CUS Maria Świdurska odpowiedziała, że w związku, iż zatrudnia 
osobę z Ukrainy i wie, że pracodawca ma obowiązek zgłoszenia takiej osoby 
do Powiatowego Urzędu Pracy. 
 Radny Artur Konon zapytał, czy do Gminy Śrem trafiło zapytanie w sprawie 
ośrodków, w których można by było zakwaterować uchodźców? 
  Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak odpowiedział, że nic mu nie wiadomo 
w tej sprawie, ale sprawdzi. 
 Dyskusje zakończono. 
 
 
Ad 3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 

Projekty uchwały: w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2025 rok 
oraz w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
łącznie mówił Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 

 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje nad omówionymi 

projektami uchwał. 
W dyskusji głos zabrali: 
 Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy w związku z wizytą Pana Kocemby 
na ostatni posiedzeniu w sprawie powstania ogrzewalni, została ona ujęta 
w budżecie? 

Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak odpowiedział, że Pan Kocemba 
wycofał wniosek, o czym poinformował na ostatniej sesji Rady Miejskiej. Opinie 
na temat powstania takiego obiektu na terenie gminy Śrem, są bardzo różne, np. 
Stowarzyszenie prowadzące Dom dla Bezdomnych w Nochowie jest przeciwne, 



ponieważ pogorszy to bilans wychodzenia z nałogu. W związku z powyższym 
ta inicjatywa nie została ujęta w budżecie. 

Radny Łukasz Brzeziński zwrócił uwagę, iż planowana jest kolejna emisja 
obligacji. Zapytał, czy nie ma obaw, że gmina zbyt mocno się zadłuża. 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że jeżeli chodzi 
o planowaną przyszłoroczną emisję obligacji, to wynika ona z potrzeby 
zbilansowanie budżetu. Po reasumpcji budżetu za rok bieżący będą poczynione 
starania, by ograniczyć tę kwotę.  

Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak uzupełnił wypowiedź, Skarbnika 
informując, że gmina podejmuje szereg działań, by ograniczyć zadłużenie -przede 
wszystkim ograniczając wydatki. Największym obciążeniem dla gminy 
jest oświata, dlatego część kosztów planuje się z niej wyciągnąć. Dodał, 
że w ciągu paru lat na pewno uda się obniżyć koszty na oświatę np. likwidując 
kuchnie i przechodząc na catering, daje oszczędność ok. 3 000 000,00 zł. 
Poinformował, że pozyskując środki zewnętrze, gmina będzie starała się spłacać 
zadłużenia. Jednak aktualnie, aby budżet się „spiął” jest potrzeba emisji obligacji. 
Dodał, że Jego zdaniem w ciągu paru lat sytuacja finansowa gminy się poprawi 
między innymi dzięki podniesieniu stawki podatku do średniej. 

Radny Artur Konon zapytał, czy gmina jest zdana na tak wysokie 
oprocentowanie, czy nie ma możliwości dogadania się z inną instytucją. 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o emisje 
obligacji, to tylko zadłużenie komercyjne wchodzi w grę. W tym roku po ostatnim 
przetargu na emisję obligacji udało się uzyskać dużo korzystniejsze warunki 
emisji – w poprzednich latach marża banku wynosiła ok. 1%, a tutaj była 0,5%.   
Dodał, że planuje się zadłużenie komercyjne w części zastąpić preferencyjnym 
z BGK, gdzie oprocentowanie jest bardzo korzystne oraz jest możliwość 
częściowego umorzenia pożyczki.  

Z-ca Burmistrza Sławomir Ratajczak poinformował, że przy dzisiejszej 
inflacji, oprocentowanie 1% lub 2% jest dużym zyskiem. Dodał, że z KPO można 
finansować rzeczy już wykonane.  

Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy wykorzystywanie pieniędzy 
na restrukturyzację zadłużenia nie zablokuje możliwości finansowania nowych 
projektów. 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że nie zablokuje, będzie 
to na zasadzie konsolidacji zadłużenia. W 2012 roku wykonane były podobne 
kroki i udało się wykupić najbardziej kosztowne zadłużenia i zaciągnąć nowe 
na korzystniejszych warunkach. Jeżeli uda się skorzystać z pożyczki z BGK, 
to będzie to tylko na plus.  

Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy wcześniejsze wykupienie nie będzie 
się wiązało z dodatkowymi kosztami. 



Skarbnik Krzysztof Lewandowski odpowiedział, że raczej we wszystkich 
umowach zawarty jest zapis, że wcześniejszy wykup nie będzie powodował 
dodatkowych kosztów dla emitenta. Jedyny dodatkowy koszt to ok. 1000,00 zł 
z tytułu wycofania danej serii emisji z Krajowego Depozytu Papieru 
Wartościowych, ale są to stałe opłaty, które i tak by były poniesione. 
Dyskusję zakończono. 
 

Następnie Przewodnicząca Komisji poinformował, że każda z uchwał zostanie 
osobno przegłosowana. 
 

a) w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2025 rok; 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki głosowania: 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne:  

Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Artur Konon 
(ZA), Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Nina Stępa (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Paulina Szulc (ZA) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
 

b) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem;  
Projekt uchwały zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 

 
Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 

uchwały. 
Wyniki głosowania: 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne:  

Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Artur Konon 
(ZA), Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (WSTRZYMUJĘ SIĘ), 
Nina Stępa (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Paulina Szulc (ZA) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 



 
c) zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi, szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 
oraz szczegółowych warunków przyznawania usług sąsiedzkich, 
ich wymiaru, zakresu i sposobu rozliczania; 
Projekt uchwały zreferowała Dyrektor CUS, Maria Świdurska. 
 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 

W dyskusji głos zabrali: 
 Radny Łukasz Brzeziński zapytał, czy wszystko to w 100% pokrywa 
zapotrzebowanie społeczeństwa gminy Śrem, czy potrzeby są większe? 
 Dyrektor CUS Maria Świdurska odpowiedziała, że konkurs ofert wydatnie 
zostały dostosowane i poprzedzone diagnozą potrzeb. Dodała, że jest to jedno 
z wielu zadań, które realizuje gmina i CUS, które ma na celu wsparcie osób 
starszych i z niepełnosprawnością. Oprócz niego są 4 programy celowe 
finansowane z budżetu Wojewody. W pierwszej kolejności usługi opiekuńcze 
kierowane są do osób starszych, samotnych, niemających zabezpieczanej opieki 
ze strony rodziny. Na dzisiaj liczba godzin usług opiekuńczych i środki w pełni 
zabezpieczają potrzeby osób starszych, samotnie zamieszkałych 
i nieposiadających opieki najbliższej rodziny. Takie jest zadanie gminy, 
aby w pierwszej kolejności te usługi do tych osób kierować.   
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 

Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (ZA), Katarzyna 
Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Paulina Szulc 
(ZA) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
 



d) w sprawie przyjęcia Śremskiego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2025-2027; 
Projekt uchwały zreferowała Dyrektor CUS, Maria Świdurska. 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 

Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (ZA), Katarzyna 
Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Paulina Szulc 
(ZA) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
 

e) zmieniającej uchwałę w sprawie rocznego programu współpracy gminy 
Śrem z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego na 2025 r; 
Projekt uchwały zreferowała Dyrektor CUS, Maria Świdurska. 
Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 

Dyskusji nie podjęto. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania ww. projektu 
uchwały. 
Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 

Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (ZA), Katarzyna 
Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Paulina Szulc 
(ZA) 

 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie 
 
Opinia Komisja w sprawie projektów uchwał stanowi załącznik 

nr 4 do niniejszego protokołu. 



Ad 4. Przyjęcie planu pracy na 2025 rok. 
Przewodnicząca Komisji przedstawiła projekt planu pracy Komisji na 2025 

rok. (Projekt planu pracy stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu) 
Uwag do planu nie zgłoszono. 

 
Głosowano w sprawie przyjęcia Planu Pracy Komisji na 2025 rok. 
Wyniki głosowania: 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 

Justyna Bąkowska (ZA), Łukasz Brzeziński (ZA), Artur Konon (ZA), Katarzyna 
Łeńska-Szewczak (ZA), Katarzyna Sarnowska (ZA), Nina Stępa (ZA), Paulina Szulc 
(ZA) 

Komisja w głosowaniu 7 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła plan pracy 
Komisji na 2025 rok.  
(Plan pracy Komisji na 2025 rok stanowi załącznik nr 6 do protokołu) 
 
 

Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi złącznik do 7 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad 5.  Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji.  

Dyskusji w tym punkcie obrad nie podjęto. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji – Justyna 

Bąkowska podziękował za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając obrady 
o godz. 16:19. 

 
Na tym posiedzenie komisji i protokół zakończono. 
 
 

 
Przewodniczący 

Komisji Pomocy Społecznej, 
Ochrony Zdrowia i Środowiska 

 
/-/ Justyna Bąkowska 

 
 
 



Załączniki do protokołu: 
1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Informacja o liczbie obcokrajowców zatrudnionych w firmach z terenu 

gminy Śrem; 
4. Opinia Komisji w sprawie zaopiniowania projektów uchwał; 
5. Projekt planu pracy Komisji na 2025 rok; 
6. Plan pracy Komisji na 2025 rok; 
7. Raport z przeprowadzonych głosowań. 

 
 
 
Protokół sporządziła: 
wz. Jolanta Napieralska 
Podinspektor  


